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P R O T O K Ó Ł Nr XV/2016 

z obrad XV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 
która odbyła się w dniu 8 września 2016 r. 

 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stara Biała na lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2016 

rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w celu 
zabezpieczenia spłaty pożyczki przez Gospodarkę Komunalną „Stara Biała” Sp. 
z o.o. z siedzibą w Białej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej 
pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw meningokokom dzieci od 
13. miesiąca życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej 
pod nazwą „Program profilaktyczny przeciwko zakażeniom pneumokokowym 
wśród dzieci między 2. a 3. rokiem życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018”.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej 
pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw grypie dla mieszkańców 
Gminy Stara Biała w wieku powyżej 60. roku życia na lata 2016-2018”.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz 
dyrektorom, wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Stara Biała. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu udzielania pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 
Stara Biała”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała 
do realizacji przedsięwzięcia polegającego na przygotowaniu do realizacji, 
a następnie – w przypadku uzyskania współfinansowania ze środków finansowych 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020 (RPO WM) Oś Priorytetowa IV, Działanie 4.1 Odnawialne źródła energii 
– wspólnej realizacji projektu pt. „Poprawa efektywności energetycznej i działań 
prośrodowiskowych dzięki wprowadzeniu systemów energii odnawialnej na terenie 
gmin partnerskich”. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 204/XXVI/13 Rady Gminy Stara 
Biała z 19 grudnia 2013 r. w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2014 – 2018. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z zamianą nieruchomości. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Maszewo Duże i w m. Nowa Biała. 

19. Zapytania i wolne wnioski. 
20. Zakończenie obrad.         
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XV Sesja Rady Gminy Stara Biała odbyła się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy. 
Rozpoczęła się o godz. 9.02 i zakończyła o godz. 13.57. 
Ustawowa liczba radnych wynosi 15 osób.  
Listy obecności w załączeniu do protokołu. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzył i przewodniczył jej Wojciech Żółtowski – Przewodniczący Rady Gminy. 
Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum, 
wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Na początek sesji 
nie przybył – z powodów osobistych - Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz. 
Przewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, 
Wójta, pracowników Urzędu Gminy, sołtysów i zaproszonych gości, w tym radnego powiatu 
płockiego Marka Moderackiego i kierownika Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisława 
Dybca. Poinformował, że na sesję przybyła mieszkanka Maszewa Dużego, właścicielka działki 
nr  344/17 przy ul. Dębowej. 

Ad. 2.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt porządku 
obrad. Zapytał, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad.  
Wobec braku wniosków Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zaproponowany 
porządek obrad. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosów „za”) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad,  który przedstawia się następująco: 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Informacja nt. porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie przewodniczących komisji o pracach między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2016 – 2020. 
8. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w celu 
zabezpieczenia spłaty pożyczki przez Gospodarkę Komunalną „Stara Biała” Sp. 
z o.o. z siedzibą w Białej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej pod 
nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw meningokokom dzieci od 13. 
miesiąca życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018”. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej pod 
nazwą „Program profilaktyczny przeciwko zakażeniom pneumokokowym wśród dzieci 
między 2. A 3. rokiem życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej pod 
nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw grypie dla mieszkańców Gminy 
Stara Biała w wielu powyżej 60. roku życia na lata 2016-2018”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 
wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Stara Biała. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stara Biała. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała do 
realizacji przedsięwzięcia polegającego na przygotowaniu do realizacji, 
a następnie – w przypadku uzyskania współfinansowania ze środków finansowych 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-
2020 (RPO WM) Oś Priorytetowa IV, Działanie 4.1 Odnawialne źródła energii – 
wspólnej realizacji projektu pt. „Poprawa efektywności energetycznej i działań 
prośrodowiskowych dzięki wprowadzeniu systemów energii odnawialnej na terenie 
gmin partnerskich”. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 204/XXVI/13 Rady Gminy Stara Biała 
z 19 grudnia 2013 r. w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2014-2018. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z zamianą nieruchomości. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże 
i m. Nowa Biała. 

19. Zapytania i wolne wnioski.                                                                                                                                                                                                                                                                                          
20. Zakończenie obrad.   

 
Wobec braku innych wniosków do proponowanego porządku posiedzenia Przewodniczący 
Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady przywitał przybyłego na sesję Przewodniczącego Rady Powiatu 
Płockiego Lecha Dabrowskiego. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 
protokołu z posiedzenia XIV sesji Rady Gminy. Następnie stwierdził, że do rozpoczęcia sesji 
radni nie wnieśli uwag i zastrzeżeń do protokółu, wobec czego poddał pod głosowanie projekt 
protokółu z sesji. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 
                                  „przeciw” 0 radnych 
                                  „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIV Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 
(14 głosów „za”). 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
 Przedstawił problem mieszkanki ul. Dębowej (działka Nr 344/17) w Maszewie Dużym, która 

nie ma ze swojej działki bezpośredniego dojazdu do drogi wojewódzkiej. Dojazd jest przez 
sąsiednie działki (Nr 344/16 i 344/11), na których ustanowiono służebności przejazdu i 
przechodu. Niestety, służebność ta jest bardzo trudna do wyegzekwowania. Właścicielka 
drugiej sąsiedniej działki (Nr 341/3) żąda pieniędzy za możliwość dojazdu przez jej działkę 
i ostatecznie tę drogę zagrodziła, uniemożliwiając dojazd. Urząd Gminy podejmował próby 
rozmowy z właścicielką działki Nr 341/3, przez którą jest przejazd do działki przy ul. 
Dębowej, w celu wykupu gruntu pod drogę. Cena zaproponowana przez właścicielkę była 
bardzo wysoka. Sytuacja jest tym trudniejsza, że grunty pod drogi wewnętrzne są 
przejmowane przez gminę nieodpłatnie. Wójt przyznał, że jest to problem, ale nie powstał 
on po stronie gminy, ale właścicielki działki Nr 344/17 przy ul. Dębowej.  Wójt zaproponował 
zaprojektowanie ulicy Dębowej w całości, od ul. Brzozowej do granicy z miastem Płock. 
Działki byłyby wykupione albo w  porozumieniu z ich właścicielami, albo wywłaszczone na 
podstawie specustawy. Wójt dodał, że służebność przejazdu 
i przechodu istnieje, tylko trzeba ją prawnie wyegzekwować. 
Odnośnie inwestycji: 
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 Zakończono budowę części ul. Wspólnej w Mańkowie, podpisano protokół odbioru. Koszt 
budowy jest niższy niż wynikał z przetargu i ostatecznie wyniósł 261.584,13 zł. 

 Zakończono budowę drogi w Mańkowie w kierunku Wyszyny. Koszt jak w przetargu, tj. 
258.927,20 zł. Ubiegamy się o dofinansowanie z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych 
w wysokości 60 tys. zł. 

 Marszałek Województwa Mazowieckiego odmówił dofinansowania z PROW-u do trzech 
wniosków na budowę dróg: w Trzebuniu, Nowym Trzepowie i Maszewie. Powodem była 
niedostateczna ilość punktów. 

 Zakończono budowę ul. Klonowej w Nowych Proboszczewicach. Pozostały roboty 
kosmetyczne. Droga ma nawierzchnię bitumiczną ze zjazdami z kostki i nie ma przy niej 
chodników - zgodnie z wcześniejszymi uzgodnieniami. Wójt poinformował, że mieszkańcy 
sporządzili petycję w sprawie budowy chodnika. Zauważył, że chcąc przyspieszyć budowę 
dróg, na tym etapie należy zrezygnować z chodników, tak jak to zrobiono w innych 
miejscowościach, np. w Mańkowie. Takie też było stanowisko komisji Rady Gminy. Wójt 
dodał, że ruch pieszy jest na tej ulicy minimalny. W miejsce chodników i krawężników 
zastosowano opornik.  

 Trwa budowa sali sportowej w Maszewie Dużym. Uzgodniono, że w okresie zimowym nie 
będzie montowana konstrukcja dachu. 

  Budowa ul. Słonecznej w Brwilnie jest na etapie kanalizacji deszczowej. Postęp robót jest 
zgodny z harmonogramem. 

 Z firmą Energa Oświetlenie uzgodniono zakres montażu lamp oświetlenia ulicznego 
w 2016 r. na istniejących słupach: 1 lampa w Starej Białej, 1 lampa w Ogorzelicach, 
6 lamp w Kruszczewie, 3 lampy w Maszewie Dużym na ul. Głogowej i 2 lampy na ul. 
Dębowej, 2 lampy w Brwilnie na ul. Makowej. Koszt montażu to ponad 40 tys. zł brutto, 
stawka konserwacji została wynegocjowana na poziomie 2015 r., tj. 15,71 zł za 1 lampę 
na miesiąc. Aktualnie mamy 1300 lamp znajdujących się na majątku Energii Oświetlenie 
i  25 lamp na majątku gminy.  

 Odnośnie inwestycji realizowanych na terenie gminy, ale nie przez gminę: 
o Trwa budowa mostu w Dziarnowie; prace postępują zgodnie z harmonogramem. 
o Przebudowa skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatową w Mańkowie 

w kierunku Wyszyny również postępuje zgodnie z harmonogramem. 
 Wójt poinformował, że zwiększyła się liczba dzieci w przedszkolach. Jest ich obecnie  około 

300 i nadal przybywają Odnośnie szkół: największą szkołą jest Zespół Szkół 
w Maszewie Dużym, do którego uczęszcza 414 uczniów, natomiast do Zespołu Szkół 
w Starych Proboszczewicach – 382 uczniów. 

 Odniósł się do okólników, które sołtysi otrzymali przed dzisiejszą sesją; dotyczą one 
pomocy dla Powiatowego Lekarza Weterynarii w zlokalizowaniu wszystkich producentów 
trzody chlewnej w związku z rozprzestrzeniającym się w Polsce Afrykańskim Pomorem 
Świń (ASF). 

 Wraz z ww. okólnikami przekazano sołtysom apel skierowany do wszystkich właścicieli 
psów, aby nie pozwalali na ich swobodne wałęsanie się. Również psy bezpańskie są coraz 
większym problemem, który występuje głównie w Starych i Nowych Proboszczewicach 
oraz w Ogorzelicach. Psy te są dokarmiane przez mieszkańców 
i stają się agresywne, zagrażając ludziom i zwierzętom hodowlanym. Natomiast 
wyłapywanie ich i przekazywanie do schroniska jest kosztem dla gminy i to bardzo 
wysokim. 

 Odnośnie projektu uchwały w sprawie fotowoltaiki przygotowanego na dzisiejszą sesję - 
wspólnie z trzema gminami, tj. Bielskiem, Słupnem i Brudzeniem Dużym będzie złożony 
wniosek do RPO o dofinansowanie tego przedsięwzięcia. Audyty wykonano dla 171 
nieruchomości, z czego prawdopodobnie w 150 uzysk energii będzie odpowiednio duży do 
uzyskania dofinansowania. Do wniosku Stara Biała zamierza dołączyć budynki szkół: w 
Starej Białej, Maszewie Dużym i w Starych Proboszczewicach oraz skarpę na stadionie w 
Nowych Proboszczewicach. Wójt dodał, że sens zamontowania paneli fotowoltaicznych 
jest wówczas, gdy wykorzystywane jest nie mniej niż 4 kW energii elektrycznej w czasie, 
gdy jest ona produkowana. Dofinansowanie wyniesie do 80% kosztów kwalifikowanych, tj. 
bez VAT. Do tej pory każdy zainteresowany zapłacił 250 zł za audyt i pieniądze te nie będą 
zwrócone, jeśli wniosek nie uzyska akceptacji. Jeśli będzie realizowany, właściciele 
nieruchomości poniosą pozostałe 20% kosztów kwalifikowanych.  
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Na salę obrad przybył Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz, wobec czego 
w obradach uczestniczy 15 radnych. 
 
 Wójt przedstawił problemy związane z budową chodnika w Białej dotyczące błędów na 

mapach oraz problemy z pozyskaniem gruntów pod budowę. Poinformował 
o prowadzonych rozmowach z ZDP w sprawie budowy ronda na skrzyżowaniu w Białej. 

 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
Radny Jan Sieradzki: 
 W imieniu sołtys Włoczewa Barbary Żółtowskiej i własnym zapytał o problem fetoru 

z szamba przy budynku komunalnym. 
 Zapytał, kiedy będzie wykonany chodnik przy świetlicy we Włoczewie oraz kiedy będzie 

zlikwidowane stare szambo. 
 Zapytał Przewodniczącego Rady Powiatu Leszka Dąbrowskiego, kiedy będą usunięte 

dziury na drodze Włoczewo – Stare Proboszczewice, który to problem zgłaszał już 
wcześniej. Obecnie jest już duża wyrwa na skrzyżowaniu tej drogi z drogą gminną do 
Miłodroża. 

Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Poprosiła Przewodniczącego Rady Powiatu Leszka Dąbrowskiego o spowodowanie 

oczyszczenia rowów przy drodze powiatowej w Ogorzelicach. 
Sołtys Nowych Proboszczewic Jan Kozłowski: 
 Zapytał, co będzie z przedłużeniem chodnika na ul. Płockiej. 
 Zapytał, co będzie z tablicami informacyjnymi, o które prosił wcześniej. 
 Zapytał, które ulice będą brane pod uwagę w przyszłorocznym budżecie. 
Radny Hubert Murawski: 
 Przypomniał, że przy okazji składania wniosków do budżetu na rok 2016 sygnalizował 

problem w ulicy  Dębowej. 
 Poprosił o włączenie się Urzędu Gminy do wyegzekwowania służebności przejazdu 

i przechodu dla mieszkanki ul. Dębowej (działka Nr 344/17) w Maszewie Dużym. 
Radny Marek Moderacki: 
 Zwrócił uwagę, że obecnie jesteśmy w punkcie „Sprawozdanie Wójta z prac w okresie 

między sesjami”, a przechodzimy do spraw, na które jest miejsce w punkcie 6 i 19 porządku 
obrad. Dodał, że taki chaos powtarza się już na kolejnej sesji. 

 Zapytał, kiedy będzie zakończony montaż lamp przewidzianych do wykonania w 2016 r. 
 Wyraził opinię, że rondo w m. Biała na skrzyżowaniu ulic Sienkiewicza i  Kordeckiego jest 

bardzo potrzebne, ponieważ w tym miejscu jest bardzo duże natężenie ruchu. 
Przewodniczący Rady: 
 Podziękował radnemu Markowi Moderackiemu za zabranie głosu w sprawie przebiegu 

obrad. Dodał, że sam zamierzał zwrócić uwagę sołtysom na przestrzeganie porządku 
obrad na sesjach. 

 Poparł budowę ronda na skrzyżowaniu ulic Sienkiewicza i Kordeckiego w Białej. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał o oświetlenie w Ludwikowie. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na sprawy poruszone przez radnego Jana Sieradzkiego: 
 Odnośnie przydomowej oczyszczalni ścieków przy budynku komunalnym we Włoczewie – 

zapachy wydobywają się wyłącznie przy otwieraniu pokrywy, co ma miejsce najwyżej  raz 
w tygodniu. Przy zamkniętej pokrywie odór się nie wydobywa. Problem z tą oczyszczalnią 
może polegać na zbyt małej ilości ścieków wynikający ze zbyt małego zużycia wody. 
Rozwiązaniem jest zmniejszenie pojemności oczyszczalni. Wójt dodał, że w Polsce 
pracuje kilka tysięcy takich oczyszczalni i nie ma z nimi kłopotu. 

 Budowa chodnika przy świetlicy we Włoczewie jest uzgodniona z wykonawcą, który 
przystąpi do realizacji w najbliższych dniach, po wykonaniu wcześniejszego zlecenia. Przy 
okazji zostaną zlikwidowane stare ubikacje i stare szambo. 

Na pytania sołtysa Nowych Proboszczewic Jana Kozłowskiego: 
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 Odnośnie chodnika przy ul. Płockiej oraz ulic i dróg, które znajdą się w budżecie gminy na 
2017 r. – fragment ul. Płockiej został wpisany do  budżetu, jest projektowany 
i zostanie wykonany. Wójt zauważył, że problemy związane z inwestycjami zgłoszone 
przez radnego lub sołtysa nie mogą być od razu rozwiązane, ponieważ o inwestycjach 
decyduje Rada Gminy. Podczas wyjazdowego posiedzenia wszystkich komisji w lipcu br. 
radni byli przy ul. Płockiej i – poinformowani przez Wójta o wniosku sołtysa Jana 
Kozłowskiego - nie stwierdzili natychmiastowej konieczności budowy chodnika w tym 
miejscu. Taka inwestycja, jak i inne, musi zostać wpisana do budżetu, aby mogła zostać 
zrealizowana. Wójt nie ma tu swobody działania.  

 Odnośnie tablic informacyjnych – istotnie, musimy jak najszybciej zająć się tym 
problemem. 

Na sprawy poruszone przez radnego Huberta Murawskiego: 
 Kłopoty wynikające z zakupienia działki bez dokładnego przeczytania dokumentów 

i sprawdzenia jej położenia nie są spowodowane przez Urząd Gminy. Brak 
bezpośredniego dojazdu do drogi wojewódzkiej i dojazd przez działki sąsiednie był 
wyraźnie opisany w akcie. Prawo przejazdu i przechodu wpisane w akcie notarialnym 
i hipotece muszą wyegzekwować właściciele działek a nie Urząd Gminy. Należy 
zastanowić się, jak ten problem rozwiązać, pamiętając, że koszt wykupu działek pod drogi 
byłby bardzo wysoki. 

Na sprawy poruszone przez radnego Marka Moderackigo: 
 Odnośnie ronda w Białej – jest ono potrzebne, tak jak i rondo w Starym Draganiu, ponieważ 

oba skrzyżowania są niebezpieczne i były na nich wypadki. Ponieważ ww. inwestycje są 
przy drogach powiatowych muszą być  uzgodnione z ZDP. 

Na pytanie radnych Marka Moderackiego i  Leszka Majczyny: 
 Montaż oświetlenia powinien zostać zakończony w ciągu najbliższych tygodni. 
 
Radny Jan Sieradzki: 
 Odniósł się do pisma mieszkańców z 20 czerwca br. w sprawie budowy drogi Włoczewo – 

Kamionki, na której  obecnie, podczas suszy, unoszą się tumany kurzu. Mieszkańcy 
proszą, aby położono na nim utwardzony asfalt. Mieszkańcy nie otrzymali na złożone 
pismo odpowiedzi. 

Odpowiedź Wójta: 
 Pismo zostało potraktowane jako wniosek do dyskusji na etapie konstruowania budżetu na 

przyszły rok. Jego realizacja nie zależy od decyzji Wójta, ale od Rady Gminy. 
 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad. 
 
Ad. 5.  
Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie ze wspólnego posiedzenia wszystkich komisji, 
podczas którego w terenie komisje zapoznały się realizacją inwestycji prowadzonych w gminie, 
ze szczególnym zwróceniem uwagi na inwestycje drogowe. 
 
Komisja Rewizyjna spotkała się jeden raz. Przewodniczący Komisji Jacek Portalski 
omówił tematykę posiedzenia: 
1. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2016 roku. 
2. Opracowanie wniosków do budżetu na 2017 rok. 
Następnie zapytał, czy radni mają pytania do przedstawionego sprawozdania. 
 
Wobec braku uwag i pytań odnośnie przedstawionych sprawozdań Przewodniczący Rady 
przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
O godz. 11.00 Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach. 
O godz. 11.20 wznowiono obrady. 
Podczas przerwy salę obrad opuścił radny Marek Krajewski wobec czego w obradach bierze 
udział 14 radnych. 
 
Ad. 6.  
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Głos zabrali: 
Radna Marianna Stawicka: 
 Upomniała się o inwestycje w Nowym Trzepowie, przede wszystkim o drogę w tej 

miejscowości, na którą gmina nie dostanie dofinansowania z PROW. Zaproponowała, aby 
drogi, na którą jest dokumentacja, skierować do realizacji jeśli nie w 2016 to w 2017 roku, 
np. finansując je kredytem. 

 Zapytała, czy jest jakaś informacja w sprawie budowy drogi od cmentarza w kierunku PKP. 
 Zapytała, co z zagospodarowaniem terenu w Bronowie-Zalesiu, który miał być 

przeznaczony na plac zabaw. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zadawanie pytań Kierownikowi Posterunku Policji w Starej 
Białej Zdzisławowi Dybcowi, który ze względu na sprawy służbowe chciałby wcześniej opuścić 
sesję. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Poprosił o informację na temat kar za spalanie śmieci na prywatnych posesjach 

i w przydomowych kotłowniach oraz jak będą one egzekwowane. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Rady Powiatu, który 
poinformował o następujących sprawach: 
• Zapewnił, że pamięta o sprawach Gminy Stara Biała i jest w tym zakresie na bieżąco 

z Wójtem. Dodał, że stara się wspierać gminę tam, gdzie może. 
• Zaprosił wszystkich: radnych, sołtysów, mieszkańców i urzędników na Dożynki Powiatowe, 

które odbędą się 18 września w Wyszogrodzie. Początek godz. 11.00. 
• Poinformował o sprawach poruszonych na wczorajszej sesji Rady Powiatu, w tym:  

o O podjęciu uchwały w sprawie utworzenia w partnerstwie publiczno – prywatnym 
Zakładu Opieki Leczniczej w Goślicach na około 50 łóżek  i 20 łóżek hospicjum. Koszt 
całości wyniesie 2.700 tys. zł. 

o O podjęciu uchwały w sprawie emisji obligacji na kwotę 15 mln zł na budowę dróg. 
• Wyraził opinię, że sprawa budowy ronda w Starym Draganiu jest daleko zaawansowana 

i należy ją kontynuować. 
• Przypomniał, że sprawa budowy skrzyżowania drogi wojewódzkiej z drogą powiatową 

w kierunku Wyszyny rozpoczęła się w 2008 r. interpelacją ówczesnego radnego 
Stanisława Wiśniewskiego. 

• Przypomniał, że droga od Kamionk do Starych Proboszczewic została wyremontowana  
dzięki inicjatywie Rady Powiatu i funduszom województwa. 

• Zadeklarował, że będzie zabiegał również o budowę ronda w Białej. 
• Odnośnie naprawy zniszczonej drogi od Starych Proboszczewic w kierunku Włoczewa: 

proponuje napisać pismo do Kierownika ZDP, a jako Przewodniczący Rady Powiatu będzie 
o tej sprawie przypominał. 

• Odnośnie rowów w Ogorzelicach – będą wykonane w ramach  bieżącego utrzymania dróg. 
Przewodniczący Rady Powiatu dodał, że w Ogorzelicach powinno zostać przebudowane 
skrzyżowanie dróg, które jest bardzo niebezpieczne. Również w tej sprawie proponuje 
napisać pismo do ZDP. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Powiatu Lech Dąbrowski opuścił salę 
obrad. 
Odpowiedź Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej na pytanie radnego Leszka 
Majczyny: 
 Poinformował, że w piecach i w obrębie posesji nie wolno spalać ani śmieci, ani plastików, 

ani innych nieczystości. To samo dotyczy wypalania łąk. Przytoczył przepisy prawne, które 
regulują tę sprawę, w tym Kodeks wykroczeń. Rocznie Posterunek Policji w Starej Białej 
otrzymuje 20 zgłoszeń w takich sprawach. Karą jest grzywna do 500 zł, która najczęściej 
jest nakładana w najwyższej kwocie. W przypadku odmowy przyjęcia mandatu grozi kara 
grzywny. Odnośnie wypalania śmieci – Wójt może wyznaczyć osoby uprawnione do 
kontroli stanu ochrony środowiska, które otrzymują upoważnienie do wejścia na każdą 
posesję w celu sprawdzenia, co jest spalane. Odmowa wpuszczenia takiej osoby na 
posesję jest traktowana jak przestępstwo zagrożone pozbawieniem wolności do lat 2. Pan 
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Dybiec poprosił o zgłaszanie tego rodzaju spraw na bieżąco bezpośrednio na Policję lub 
pod numer telefonu 997. 
Wójt dodał, że w sprawach zanieczyszczania środowiska najważniejsza jest świadomość 
mieszkańców, którzy powinni sobie zdawać sprawę ze szkodliwości spalania śmieci, 
w szczególności plastikowych. 
 

Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Poprosił Kierownika Posterunku Policji w Starej Białej Zdzisława Dybca o zwrócenie uwagi 

na samochody ciężarowe, które w godzinach popołudniowych w piątki i soboty wysypują 
odpady w jeszcze nie zasypane doły przy ul. Świerkowej w Nowych Proboszczewicach.  

 Zapytał o stan prac gazyfikacyjnych Starych i Nowych Proboszczewic. 
 Zauważył, że zna dokładnie wszystkie wnioski inwestycyjne mieszkańców ze swojego 

terenu. Niestety, przekraczają one znacznie możliwości rocznego budżetu. Wszystkie 
wnioski są przyjmowane, ale bez obietnicy, że zostaną zrealizowane, ponieważ jest to 
zależne od tego, jak bardzo dana inwestycja jest potrzebna, oraz od ilości pieniędzy 
w budżecie gminy. 
Dodał, że zrezygnował z obietnic realizacji każdego wniosku każdego mieszkańca 
skarżącego się, że gdzie indziej mu odmówiono, ponieważ takie postępowanie nie jest 
dobre i w konsekwencji uderza w radnego. Można mieszkańcom powiedzieć, że coś będzie 
zrobione dopiero wtedy, gdy są na to pieniądze. 
 

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że część tego dialogu mogłyby być prowadzona poza 
sesją. 
 
Radny Hubert Murawski: 
 Poinformował, że w związku z petycją mieszkańców Ludwikowa i Wyszyny złożoną 

w dniu wczorajszym przez sołtysa Stanisława Wiśniewskiego, w dniu dzisiejszym złoży 
pisemną interpelacje w sprawie zmiany usytuowania przystanku przy ulicy Wycinki w 
Maszewie Dużym. 

 Zapytał, kiedy na ul. Szkolnej w Maszewie Dużym będą zamontowane progi zwalniające, 
które miały być zainstalowane do końca czerwca br. 

W odpowiedzi na prośbę radnego Władysława Mikołajczyka Kierownik Posterunku Policji w 
Starej Białej Zdzisław Dybiec zapewnił, że patrole Policji będą sprawdzały teren przy ul. 
Świerkowej w Nowych Proboszczewicach. Następnie, wobec pilnych spraw służbowych, 
opuścił sesję. 
Radny Leszek Majczyna: 
 Zapytał, na jakim etapie jest budowa kanalizacji w Ludwikowie i czy będzie dofinansowanie 

do tej inwestycji. 
 Przekazał prośbę mieszkańców o zainstalowanie ekranów dźwiękochłonnych przy boisku 

w szkole w Wyszynie. Zapytał, czy złożony przez mieszkańców wniosek i kosztorys 
wystarczą do załatwienia tej sprawy. 

 Poprosił, w imieniu mieszkańców, o zgodę na zainstalowanie kamery IP na szkole, 
skierowanej w kierunku boiska. Koszt montażu kamery mieszkańcy biorą na siebie. 

 Poprosił, w imieniu mieszkańców, o wybudowanie chodników przy drodze asfaltowej 
z Wyszyny do Ulaszewa. 

 Poprosił o wzmożenie wymuszania na mieszkańcach dbałości o swoje nieruchomości, 
w tym te niezamieszkałe. 

 Odnośnie światłowodu w Ludwikowie – Petrotel poinformował go, że do założenia 
światłowodu potrzebuje wyłącznie możliwości skorzystania z wykopu pod kanalizację. 
Gmina w tej sprawie nie poniesie żadnych kosztów. 

 Poprosił o wyjaśnienie, czy podpisanie oświadczenia wysyłanego przez firmę BAKO do 
mieszkańców Ludwikowa w związku z budową kanalizacji wiąże się dla nich 
w przyszłości z jakimiś nieznanymi konsekwencjami. 

Radny Marek Moderacki: 
 Zapytał, na jakim etapie jest sprawa projektu chodników w Maszewie Dużym. 
Przewodniczący Rady poinformował, że firma BAKO jest wykonawcą Zakładu 
Energetycznego, w związku z wygranym przetargiem. Zasugerował, aby żadnych pism od tej 
firmy nie podpisywać. 
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Pod nieobecność Prezesa Zarządu Spółki Gospodarka Komunalna „Stara Biała” Sp. z o.o. 
odpowiedzi na pytania radnego Leszka Majczyny udzielił pracownik spółki Arkadiusz 
Majchrzak: 
 Kanalizacja w Ludwikowie jest na etapie pozwolenia na budowę. Obecnie spółka czeka na 

ogłoszenie naboru wniosków do PROW na tego rodzaju inwestycje. Nabór miał być 
prowadzony w sierpniu, ale został przesunięty na październik lub listopad. Tak więc 
w bieżącym roku nie ma szans na rozpoczęcie robót. 

 Co do firmy BAKO – wykonuje ona zlecenie od Zakładu Energetycznego dotyczące 
przyłączy energetycznych do przepompowni  spółki. Natomiast spółka nie ma wpływu na 
treść i formę pism kierowanych do mieszkańców, ponieważ porozumiewa się z Zakładem 
Energetycznym jako wykonawcą, a nie z firmą BAKO, która tu występuje jako 
podwykonawca. Na pytanie mieszkańca spółka może wyjaśnić, o co chodzi 
w oświadczeniu, sprawdzić, czy dotyczy ono podłączenia do przepompowni, natomiast 
spółka nie zna treści oświadczenia, ponieważ go nie otrzymała. 

Przewodniczący Rady na przykładzie swojej pracy w Starostwie zauważył, że prawnicy 
Zakładu Energetycznego są niereformowalni przygotowując i podtykając do podpisania  
projekty oświadczeń dotyczących zajętości nieruchomości. Dokumenty te pozostawiają  wiele 
do życzenia, włącznie z zapisem o zgodzie na wpis do księgi wieczystej służebności za mierne 
pieniądze. 
Wójt zauważył, że nie należy przesadzać, ponieważ to może prowadzić do całkowitego 
zastoju inwestycyjnego. Uważa, że nie ma dla mieszkańca niebezpieczeństwa, jeśli firma chce 
wejść do złącza kablowego znajdującego się na granicy własności. 
Pracownik spółki Arkadiusz Majchrzak na pytanie radnego Marka Moderackiego potwierdził, 
że spółka będzie wyjaśniała pytającym mieszkańcom wątpliwości w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady dodał, że wypowiedział się odnośnie pism otrzymywanych przez 
Starostwo, które rodzą daleko idące nieporozumienia. Sądzi, że w tej sprawie przygotowano 
inne oświadczenia, a jeśli są wątpliwości to muszą być wyjaśnione. 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Nawiązał do petycji mieszkańców i poprosił o pozostawienie po modernizacji skrzyżowania 

obecnego przebiegu trasy autobusu linii nr 18 oraz dodanie trasy wcześniejszej. Usunęło 
by to problem pętli, która znajduje się przy szkole. Poza tym można by postawić przystanek 
dla mieszkańców Ulaszewa, o co oni zabiegają. Uważa, że Rada Gminy powinna 
przychylić się do pokrycia dodatkowych kosztów wynikających 
z wydłużenia trasy. Poprosił Wójta o jak najszybsze załatwienie tej sprawy. 

 
Odpowiedzi Wójta: 
Na pytanie radnego Władysława Mikołajczyka: 
 Odnośnie gazyfikacji Starych i Nowych Proboszczewic czekamy na odpowiedź na pismo 

w tej sprawie skierowane do spółki gazowniczej. 
Na sprawy poruszone przez radnego Leszka Majczynę: 
 Odnośnie kanalizacji sanitarnej – wypowiedź Pana Majchrzaka wyjaśniła sprawę. Dodał, 

że spółka przygotowała kompletne dokumenty i czeka na termin rozpoczęcia przyjmowania 
wniosków do PROW, który nie jest od niej zależny. Uważa, że mamy szansę na zdobycie 
punktów wystarczających na przyznanie dofinansowania, natomiast spółka nie ma tylu 
pieniędzy, aby równocześnie prowadzić dwie duże inwestycje: rozbudowę SUW w Białej i 
kanalizację w Ludwikowie. Niezależnie jednak od tego czy otrzymamy dofinansowanie czy 
nie, kanalizację trzeba będzie wykonać. 

 Odnośnie ekranów dźwiękochłonnych – kosztorys mieszkańców opiewa na dużo ponad 
100 tys. zł i dotyczy ogrodzenie ekranami tylko dwóch działek. Wójt zauważył, że 
właściciele działek w momencie zakupu zdawali sobie sprawę, że sąsiadują one ze szkołą. 

 Odnośnie montażu kamery – sprawdzimy jakie są możliwości w tej sprawie 
 Odnośnie budowy chodników – uważa, że są one potrzebne i powinny zostać wykonane 

ale dopiero po wykonaniu kanalizacji sanitarnej. 
 Odnośnie zaniedbanych działek – Urząd ustawicznie wysyła pisma, na które 

w większości, ale nie na wszystkie jest reakcja. 
 Zachęcił wszystkich radnych i sołtysów do intensywnej dyskusji nad budżetem na przyszły 

rok, ponieważ nie wszystkie wnioski mieszkańców  mogą zostać uwzględnione. 
Zaapelował, aby do budżetu, który zostanie przyjęty na dany rok, nie składać kolejnych 
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wniosków, ponieważ nie będzie już na nie pieniędzy. Zauważył, że obiecywanie 
mieszkańcom, że wszystkie ich wnioski zostaną zrealizowane nie jest rozważne. Dodał – 
w odpowiedzi na propozycję radnej Marianny Stawickiej, że kredyty należy brać 
wyłącznie na rzeczy absolutnie niezbędne a nie na inwestycje potrzebne tylko kilku 
nieruchomościom. 

 Odnośnie firmy BAKO – odpowiedzi udzielił Pan Arkadiusz Majchrzak. 
 Odnośnie światłowodu – jeśli wystarczą wykopy i gmina nie będzie ponosiła żadnych 

kosztów – nic nie stoi na przeszkodzie, aby poprowadzić tamtędy światłowód. Sprawę 
należy jednak wyjaśnić, ponieważ urządzeń typu światłowód nie projektuje się w drodze. 
Poza tym na położenie kabla światłowodu potrzebny jest projekt.  
Radny Leszek Majczyna poinformował, że firma Petrotel nie chce żadnych pieniędzy za 
poprowadzenie światłowodu. 

 
Na pytanie radnego Marka Moderackiego: 
 Aby skrócić czas wykonania dokumentacji modernizacji drogi nr 559 zlecono wykonanie 

poszczególnych części dokumentacji różnym podmiotom. Szczegóły dotyczące warunków 
umów zostały już uzgodnione. Wójt dodał, że prawdopodobnie uzyskamy zgodę m. Płocka 
na podłączenie gminy do kanalizacji deszczowej w ul. Dobrzyńskiej, co stanowiłoby duże 
ułatwienie w rozwiązaniu problemu wód deszczowych z drogi wojewódzkiej nr 559. 

Na sprawę poruszoną przez radnego Huberta Murawskiego: 
 Odnośnie progów zwalniających – zostały uzgodnione miejsca lokalizacji, progi zostaną 

zamontowane w najbliższym czasie. 
Na sprawę poruszoną przez radnego Huberta Murawskiego i sołtysa Wyszyny 
Stanisława Wiśniewskiego odnośnie zmiany trasy autobusu linii nr 18: 
 Urząd Gminy wystąpi do Komunikacji Miejskiej o zmianę trasy zgodnie z prośbą 

mieszkańców, jednak sprawa ta musi przejść przez właściwą procedurę, więc nie stanie 
się to od razu. Odnośnie lokalizacji przystanków – muszą być rozmieszczone zgodnie 
z projektem organizacji ruchu. Obecne przystanki są w miejscu tymczasowym i będą tam 
do czasu modernizacji skrzyżowania. Po ewentualnej zmianie trasy linii nr 18 trzeba będzie 
zastanowić się nad docelową lokalizacją przystanków. Wójt oszacował koszt tej zmiany 
na około 36.500 zł rocznie. 

Przewodniczący Rady poinformował o skardze, którą złożył mieszkaniec Maszewa, 
właściciel działki nr 118/6. Poprosił Wójta i ewentualnie radnego Sławomira Trzcińskiego 
o przybliżenie problemu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz: 
 Zapytał, czy są już środki zewnętrzne na budowę świetlicy i placu zabaw w Brwilnie. 
 Zapytał, czy jest prawdą, że ul. Słoneczna prowadząca do cmentarza w Brwilnie będzie 

budowana bez chodnika. Wcześniej uzgadniano, że wyjątkowo będzie ona budowana 
z chodnikiem. 

 Poprosił o zamontowanie tabliczek kierunkowych z numerami posesji do sięgaczy na ul. 
Wrzosowej w Brwilnie. 

 Przypomniał o swojej prośbie zamontowania paru ławeczek na ul. Wrzosowej i ul. 
Spacerowej. 

 Poprosił o remont oświetlenia ulicznego na ul. Spacerowej na wysokości działki nr 63/2 
w Brwilnie. 

 Podziękował za oczyszczenie ul. Spacerowej z chwastów. Dodał, że pozostałe ulice nie 
są już tak wypielęgnowane. 

 Zauważył, że po wybudowaniu kanalizacji w Ludwikowie i Wyszynie należałoby zbudować 
ścieżkę rowerową pomiędzy tymi miejscowościami. Przemawia za tym bardzo duży ruch 
turystyczny na tej trasie. 

Radny  Marek Moderacki: 
 Zauważył, że z jednej strony zmiana trasy autobusu linii nr 18 tak, aby łatwiej było z niej 

korzystać mieszkańcom Ulaszewa, jest potrzebna. Z drugiej strony, poza grupą dzieci 
dojeżdżających do szkół, będzie z niej korzystać niewielu mieszkańców. Do kosztów nowej 
trasy dojdą koszty zimowego utrzymania, więc wydatki będą niewspółmierne do efektów. 
Poza tym, co z mieszkańcami Mańkowa, którzy również chcieliby mieć lepsze połączenie, 
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a po zmianie stracą przystanek na pętli autobusowej. Nad tą zmianą należy się więc 
zastanowić. 

Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski zauważył, że zmiana nie polega na dodaniu do 
starych kursów nowej trasy i  nie spowoduje gorszego połączenia autobusowego dla 
mieszkańców Mańkowa i Wyszyny. 
 
Odpowiedzi Wójta: 
Na pytania radnej Marianny Stawickiej: 
 Odnośnie drogi, która miałaby być budowana razem  z PKP - ze względu na przerwę 

wakacyjną nie prowadziliśmy żadnych rozmów. 
 Odnośnie budowy placu zabaw w Bronowie-Zalesiu – sytuacja jest taka sama, jak świetlicy 

w Brwilnie, tj. czekamy na ogłoszenie o naborze wniosków do PROW-u na odnowę wsi. 
Na prośbę Przewodniczącego Rady dotyczącą skargi właściciela działki nr 118/6 
w Maszewie: 
 Skarga dotyczy przejęcia przez gminę części drogi i rowu przy posesji, który zbiera wodę 

z przyległych pól i odprowadza ją do Wisły. Po przeprowadzonych rozmowach ustalono w 
miarę realną cenę za grunt. Sprawa została jednak przez Urząd Gminy zawieszona, 
ponieważ złożyliśmy wniosek do PROW na budowę tej drogi. Obecnie, mając wiedzę, że 
nie uzyskaliśmy dofinansowania do budowy drogi, możemy przeprojektować kanalizację 
deszczową w rejonie przedmiotowej działki. W tym celu zleciliśmy opracowanie mapy do 
celów projektowych. Natomiast mieszkaniec wymaga natychmiastowej realizacji problemu, 
którego rozwiązanie wymaga czasu. Wójt dodał, że jeżeli właściciel działki wykona swoją 
groźbę i zasypie ten rów odwadniający, wówczas zrobi krzywdę sam sobie, ponieważ woda 
opadowa zaleje jego posesję położoną w najniższym miejscu w tej  części Maszewa. 

W uzupełnieniu swojej wypowiedzi odnośnie zmiany trasy autobusu linii nr 18 – Wójt stwierdził, 
że radny Marek Moderacki miał rację mówiąc, że autobus nie będzie jeździł tą samą trasą i 
mieszkańcy Mańkowa – po zmianie – z przystanku na pętli autobusowej nie będą mogli 
korzystać. Również koszty zimowego utrzymania tej drogi będą wyższe. 
Na sprawy poruszone przez Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Downarowicza: 
 Odnośnie budowy ul. Słonecznej – nie można było uzyskać zgody właścicieli gruntu na 

jego przekazanie, dlatego konieczne stało się skorzystanie ze specustawy, a w wyniku 
tego projekt został ograniczony do pasa niezbędnego do wybudowania drogi. 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz dodał, że w drodze wyjątku przy tej 
drodze miał być chodnik dla osób idących na cmentarz i konduktów żałobnych. 
 

Radna Marianna Stawicka: 
 Zapytała, czy jest przygotowany projekt na drogę w Nowym Trzepowie, prosząc 

o wykonanie chociaż fragmentu drogi. 
Odpowiedź Wójta: 
 Droga została zaprojektowana a inwestycja została formalnie rozpoczęta. 
 
Wobec wyczerpania wniosków i interpelacji radnych Przewodniczący Rady przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2016 – 2020. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosów „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 136/XV/16 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 
Biała na lata 2016 – 2020 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 
gminy Stara Biała na 2016 rok. 
Stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały. Skarbnik Gminy Joanna Turalska, na 
prośbę Przewodniczącego Rady, przybliżyła proponowane zmiany zawarte w projekcie 
uchwały. Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 137/XV/16  zmieniającej Uchwałę Budżetową gminy Stara Biała na 2016 rok 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie ustanowienia hipoteki 
na rzecz Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 
w celu zabezpieczenia spłaty pożyczki przez Gospodarkę Komunalną „Stara Biała” Sp. 
z o.o. z siedzibą w Białej. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i zapytał, czy majątek spółki 
jest zbyt mały, aby można było obciążyć nim hipotekę. 
Pracownik spółki Arkadiusz Majchrzak potwierdził, że majątek spółki jest zbyt mały na tego 
rodzaju obciążenie, tym bardziej że musiałby to być środek trwały w postaci budynku. 
Wójt dodał, że zabezpieczenie w postaci hipoteki wybrano dlatego, że jest najtańsze. 
Wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 
 
W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:   „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0  radnych 
                                   „wstrzymało się od głosu” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 138/XV/16 w sprawie ustanowienia hipoteki na rzecz Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie w celu 
zabezpieczenia spłaty pożyczki przez Gospodarkę Komunalną „Stara Biała” Sp. 
z o.o. z siedzibą w Białej (uchwała w załączeniu do niniejszego protokółu). 
 
Salę obrad opuścił radny Marek Moderacki, wobec czego w obradach bierze udział 13 
radnych. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu polityki zdrowotnej pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw 
meningokokom dzieci od 13. miesiąca życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018”. 
Następnie stwierdził, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosił o zabieranie głosu 
w tej sprawie. 
Wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały. 
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W głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 139/XV /16 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej 
pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw meningokokom dzieci od 13. 
miesiąca życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018” (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu polityki zdrowotnej pod nazwą „Program profilaktyczny przeciwko zakażeniom 
pneumokokowym wśród dzieci między 2. a 3. rokiem życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-
2018”. 
Następnie, wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 13 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (13 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 140/XV/16 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu polityki zdrowotnej 
pod nazwą „Program profilaktyczny przeciwko zakażeniom pneumokokowym wśród 
dzieci między 2. a 3. rokiem życia z Gminy Stara Biała na lata 2016-2018” (uchwała 
w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 12. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego 
programu polityki zdrowotnej pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw grypie 
dla mieszkańców Gminy Stara Biała w wielu powyżej 60. roku życia na lata 2016-2018”. 
Następnie, wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 12 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymał się” 1 radny 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy wymaganą większością głosów (12 
głosami „za”) podjęła Uchwałę Nr 141/XV/16 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu 
polityki zdrowotnej pod nazwą „Program profilaktycznych szczepień przeciw grypie dla 
mieszkańców Gminy Stara Biała w wielu powyżej 60. roku życia na lata 2016-
2018”(uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
 
Ad. 13. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie określenia zasad 
udzielenia i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz 
dyrektorom, wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Stara Biała. 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał, czy projekt uchwały został uzgodniony z osobami, których dotyczy. 
Odpowiedź Wójta: 
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 Projekt uchwały został przygotowany w związku z wnioskiem dyrektora Zespołu Szkolno-
Przedszkolnego w Wyszynie, nie ujętego w uchwale podjętej na poprzedniej sesji. Po 
podjęciu uchwały wszyscy dyrektorzy będą zwolnieni z pensum, natomiast pensum 
wicedyrektorów wynosi 10 godzin. 

Na salę obrad wrócił radny Marek Moderacki, wobec czego w obradach bierze udział 14 
radnych. 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 142/XV/16 w sprawie określenia zasad udzielenia i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dydaktycznych, wychowawczych 
i opiekuńczych prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz dyrektorom, 
wicedyrektorom szkół i przedszkoli, dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Stara Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 14. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Stara Biała”. 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 143/XV/16 w sprawie uchwalenia „Programu udzielania pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Stara Biała” 
(uchwała w załączeniu do protokółu). 
Radny Władysław Mikołajczyk: 
 Zapytał, czy stypendia przyznane na podstawie ww. uchwały nie obniżą kwot, które rodzina 

otrzymuje z  programu „500+”. 
Kierownik GOPS Małgorzata Wiśniewska-Klimczewska odpowiedziała, że uchwała dotyczy 
stypendiów socjalnych, nie edukacyjnych, i ani one, ani żadne inne świadczenia nie 
pomniejszają kwoty otrzymywanej z programu „Rodzina 500+”. Stypendia socjalne przyznaje 
się na zakup podręczników i wyposażenia dziecka do szkoły i są one uzależnione od dochodu 
w rodzinie. 
Wójt dodał, że również stypendia za wyniki w nauce nie są wliczane do dochodu. 
 
 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
przystąpienie Gminy Stara Biała do realizacji przedsięwzięcia polegającego na przygotowaniu 
do realizacji, a następnie – w przypadku uzyskania współfinansowania ze środków 
finansowych Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 
2014-2020 (RPO WM) Oś Priorytetowa IV, Działanie 4.1 Odnawialne źródła energii – wspólnej 
realizacji projektu pt. „Poprawa efektywności energetycznej i działań prośrodowiskowych 
dzięki wprowadzeniu systemów energii odnawialnej na terenie gmin partnerskich”. 
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Następnie, wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 144/XV/16 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Stara Biała 
do realizacji przedsięwzięcia polegającego na przygotowaniu do realizacji, a następnie 
– w przypadku uzyskania współfinansowania ze środków finansowych Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego na lata 2014-2020 (RPO WM) Oś 
Priorytetowa IV, Działanie 4.1 Odnawialne źródła energii – wspólnej realizacji projektu 
pt. „Poprawa efektywności energetycznej i działań prośrodowiskowych dzięki 
wprowadzeniu systemów energii odnawialnej na terenie gmin partnerskich” (uchwała w 
załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 16. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
204/XXVI/13 Rady Gminy Stara Biała z 19 grudnia 2013 r. w sprawie Wieloletniego Programu 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2014-2018. 
Następnie, wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, poddał pod głosowanie projekt 
uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 145/XV/16 w sprawie zmiany uchwały Nr 204/XXVI/13 Rady Gminy Stara 
Biała z 19 grudnia 2013 r. w sprawie Wieloletniego Programu Gospodarowania 
Mieszkaniowym Zasobem Gminy Stara Biała na lata 2014-2018 (uchwała w załączeniu do 
protokółu). 
 
Ad. 17. 
Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z zamianą nieruchomości. 
Na pytanie  radnego Marka Moderackiego Wójt wyjaśnił cel przygotowania projektu ww. 
uchwały: wobec potrzeby rozwoju przedszkola w Wyszynie konieczne stało się pozyskanie 
sąsiedniego niezabudowanego gruntu o powierzchni 1.384 m2. Właściciel nie chciał go 
sprzedać, ale zgodził się na zamianę na działkę w Maszewie Dużym. W związku 
z różnicą wartości gruntu właściciel działki otrzyma dopłatę w kwocie ponad 18 tys. zł. Wójt 
dodał, że jest to pierwsza uchwała tego rodzaju przedłożona Radzie Gminy Stara Biała. 
Następnie, wobec braku wniosków i dalszych pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady 
poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 146/XV/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z zamianą nieruchomości.  (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 18. 
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Przewodniczący Rady przedłożył radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
dokonanie czynności związanych z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego 
w m. Maszewo Duże i m. Nowa Biała. 
Wójt wyjaśnił położenie działek i cel podjęcia uchwały, którym jest wykupienie gruntu pod 
drogę za cenę 25 zł za m2. Bez tej uchwały nie będzie możliwości wybudowania drogi, pomimo 
posiadania pozwolenia na budowę. 
Przewodniczący Rady  zauważył, że wykup gruntu będzie dużym wydatkiem z budżetu 
gminy, dlatego radni powinni zastanowić się nad tym, jak będą głosowali, aby później nie mieli 
wątpliwości co do przyjętego rozwiązania. 
Następnie, wobec braku wniosków i pytań ze strony radnych, Przewodniczący Rady poddał 
pod głosowanie projekt uchwały. 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
Wynik głosowania:  „za” 14 radnych, 
                                   „przeciw” 0 radnych 
                                   „wstrzymało się” 0 radnych 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 
Uchwałę Nr 147/XV/16 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie czynności związanych 
z nabyciem przez Gminę Stara Biała gruntu położonego w m. Maszewo Duże i m. Nowa 
Biała (uchwała w załączeniu do protokółu). 
 
Ad. 19. 
W punkcie zapytania i wolne wnioski głos zabrali: 
Radny Marek Moderacki: 
 W imieniu własnym i komitetu organizacyjnego podziękował Przewodniczącemu Rady 

i Wójtowi za pomoc w zorganizowaniu i uczestnictwo w obchodach 40-lecia Klubu 
Sportowego Amator Maszewo Duże, które miały miejsce w ostatnią sobotę. 
Przewodniczący Rady podziękował za zaproszenie w imieniu własnym i radnych, którzy 
wzięli udział w tej uroczystości. 

Radny Jan Sieradzki 
 Zapytał, na jakim etapie jest sprawa przejęcia przez gminę grodziska w Starych 

Proboszczewicach. 
Sołtys Ogorzelic Janina Antoszkiewicz: 
 Zgłosiła sprawę drzew przy drodze powiatowej w Ogorzelicach, których gałęzie wrastają 

w kable linii energetycznej. 
Sołtys Wyszyny Stanisław Wiśniewski: 
 Jako Prezes ZGOSP RP poprosił o rozpropagowanie i włączenie się w akcję oddawania 

krwi, która będzie prowadzona w całej Polsce. Dodał, że w okresie wakacyjnym zwiększa 
się zapotrzebowanie na krew i zmniejsza jej dostarczanie. Poinformował, że każdy 
mieszkaniec ma możliwość skorzystania z banku krwi, ale ta krew musi się w banku 
znajdować. Akcja, prowadzona wspólnie z Gminą Brudzeń Duży, zostanie 
przeprowadzona 17 września w godz. 8.00 – 11.00 przy kościele w Sikorzu. Dawcami 
mogą być osoby w wieku 18 – 65 lat. Należy stawić się z dowodem osobistym. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Downarowicz zwrócił uwagę, że ewentualni dawcy krwi 
nie są badani pod kątem wszystkich chorób, którymi, poprzez krew, mogą zarażać innych. 
Jako przykład podał boreliozę. 
 
 
Na pytanie radnego Jana Sieradzkiego odpowiedział Przewodniczący Rady: 
 Wojewoda Mazowiecki decyzją z lipca br. odmówił stwierdzenia nabycia przez Gminę 

Stara Biała działki gruntu nr 121 o powierzchni nr 2,78 ha, na której znajduje się tzw. 
szwedzka góra (grodzisko). Przyczyną odmowy była rozbieżność zapisu pomiędzy kartą 
inwentaryzacyjną, w której ta działka była określona jako nieużytek, a uzasadnieniem, 
w którym napisano, że grunt ma być użytkowany rolniczo. 
Jako jedyne rozwiązanie tego problemu zaproponował, aby Wójt wystąpił do Starosty 
Płockiego z wnioskiem o darowiznę tej nieruchomości na rzecz gminy. Dodał, że na 
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przekazanie tego grodziska potrzebna będzie również zgoda konserwatora zabytków. 
Poprosił o przygotowanie na najbliższą sesję projektu uchwały w tej sprawie.  
 

Na prośbę Przewodniczącego Rady Kierownik GOPS Małgorzata Wiśniewska-Klimczewska 
poinformowała o sprawach, którymi aktualnie zajmuje się Ośrodek. Jeszcze raz powtórzyła, 
że pieniądze z programu „Rodzina 500+”nie mają żadnego wpływu na ustalenie wysokości 
dochodu w rodzinie, a więc i na stypendia, pomoc społeczną, świadczenia rodzinne, alimenty 
czy zajęcia komornicze. Zauważyła, że w rezultacie wprowadzenia tego programu daje się 
zauważyć spadek liczby osób korzystających z pomocy społecznej.  
Odnośnie zwiększającej się przemocy w rodzinie: przez okres lipiec-sierpień wpłynęło 25 
niebieskich kart. Daje się zauważyć, że nie jest ona zależna od statusu materialnego rodziny i 
dotyczy wszystkich jej członków, nie tylko dzieci. Dodała, że przemoc fizyczna, psychiczna 
i materialna oraz zaniedbanie często nie mają nic wspólnego z nadużywaniem alkoholu.  
Początkiem wielu konfliktów i przemocy wobec rodziców jest coraz bardziej roszczeniowa 
postawa młodych ludzi, którzy nie chcą pracować za niewielkie wynagrodzenie ani się 
usamodzielnić i oczekują, że rodzice będą ich utrzymywali. 
 
Wójt zauważył, że młodsze pokolenie jest coraz bardziej roszczeniowe, bezkompromisowe, 
nie umie rozwiązywać swoich spraw polubownie. Również rodzice często nie znajdują czasu 
na zajęcie się dzieckiem i później dziwią się kłopotami, które ono sprawia. 
Zauważył, że pieniądze z programu „Rodzina 500+” dla biedniejszych ludzi  są bardzo dużą 
pomocą.  
 
Ad. 20. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady XV Sesji 
Rady Gminy Stara Biała. 
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